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Beslutningstema 
Udvalget orienteres om sagen, efter Slagelse Kommune har afholdt udbud vedrørende mobildækningen i 6 
lokalområder. Udbuddet sluttede 29. september 2015, uden at der indkom tilbud på opgaven. Udvalget orienteres 
ligeledes omkring muligheder for det videre arbejde. 
  
Baggrund 
Slagelse Kommune har afholdt udbud vedrørende mobildækning i 6 lokalområder. Ved tilbudsfristens ophør 29. 
september 2015 var der ikke indkommet tilbud fra teleoperatørerne.  
  
Netplan blev bedt om at undersøge, hvordan operatørerne havde vurderet tilbud og ikke mindst – hvorfor de undlod 
at byde. Netplan har i den efterfølgende periode kontaktet operatørerne for at høre nærmere. Kun TDC har meldt 
direkte tilbage skriftligt. De øvrige 3 operatørers tilbagemeldinger er sket via mere uformelle telefonsamtaler. 
  
Generelt set har operatørerne ikke set udbuddet som værende i tråd med operatørernes egne udbygningsplaner og 
ligeledes vurderet dette for begrænset til at kunne bære et bud. Herudover har der været nogle præmisser i 
udbuddet, som branchen har set som værende barrierer, f.eks. tidshorisonten på 6 måneder, garantistillelser m.v. 
  
Ud over operatørernes tilbagemeldinger har der været afholdt dialogmøde med direktøren for teleindustriens 
brancheorganisation. 
  
På mødet redegøres kort vedrørende teleoperatørernes vurdering af det afholdte udbud. 
  
Retligt grundlag 
Ingen bemærkninger. 
  
Handlemuligheder 
I dialogen med teleindustriens brancheorganisation er der sat fokus på, hvordan vi kan komme videre med vores 
sag, og der kan opstilles flere muligheder: 
  
· Udbuddet kan tilrettes med de forhold, som branchen har tilkendegivet efter udbuddet. 
· Slagelse Kommune kan indgå i dialog med branchen for at tilgå udfordringen på anden vis. Her henvises til proces 
som pågår i 3-4 andre kommuner med dialog om løsninger uden dog at tale økonomi og rets-/udbudsforhold. 
· Afvente udviklingen i den teknologiske platform, f.eks. at 4G kan anvendes til tale og at hjemmeforbindelser kan 
anvendes til mobiltelefoni (begge teknologier forventes klar 1. kvartal 2016). 
  
Vurdering 
Administrationen vurderer, at der arrangeres møde mellem branchens rejsehold (de 4 operatører samt direktøren) 
og Slagelse Kommune for at få klarlagt dels realistiske muligheder for bud ved at genudbyde med de ændringer, 
branchen foreslår og dels præmisserne for igangsætning af dialog/proces frem imod løsninger – uden økonomi og 
formalia. 
  
Chefen for IT og Digitalisering vil forelægge redegørelse og muligheder på mødet. 
  
Indstilling 



Chefen for IT og Digitalisering indstiller, 
  
1.    at udvalget drøfter de videre muligheder. 
  
  
  

  
Beslutning i Landdistrikts-, Teknik- og Ejendomsudvalget den 2. november 2015: 
Fraværende:  Jørn Melchior Nielsen (Ø) 
Drøftet. 
  
Orientering taget til efterretning. 


